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GLAVNI STROKOVNI SVET              Ljubljana, 16. april 2023 
 

 
 
 

ZAPISNIK 
 

 
22. redne seje Glavnega strokovnega sveta Slovenskega zdravniškega društva (GSS SZD), ki je 
potekala v sejni sobi SZD in v obliki videokonference v torek, 11. aprila 2023. 
 
Virtualna prisotnost članov je razvidna iz seznama sodelujočih in prijavljenih prek aplikacije 
Zoom za sočasno sodelovanje prek računalniških ekranov, kar je sestavni del zapisnika. 
 
Sodelujoči so soglasno sprejeli naslednji predlagani 
 
 
DNEVNI RED: 
        

1.  Pregled zapisnika 21. redne seje GSS SZD; M. Šoštarič 
2. Obravnava prošnje za ustanovitev Sekcije za okuloplastično kirurgijo; G. Hawlina 
3. Obravnava prošnje za izdajo diplom za posebno znanje s področja elektromiografije; 

M. Šoštarič 
4. Seznanitev s skupnim projektom MZ RS, ZZS in SZD o usklajevanju kurikulumov z 

evropskimi povprečji (2 različici predloga); R. Komadina 
5. Priprava na kongres SZD; M. Šoštarič 
6. Razno 

 
 
Ad 1.: Pregled zapisnika 21. redne seje GSS SZD 
Na vsebino zapisnika 21. redne seje GSS SZD sta bili podani dve pripombi: 
 
Pod točko 9 se na koncu prvega odstavka v zadnjem stavku doda besedilo s poševno pisavo: 
»Odbor je razpravljal tudi o ustanovitvi neodvisnega nacionalnega delovnega telesa za 
področje kakovosti in varnosti, ki bi imel le vlogo svetovalnega organa za izvajalce zdravstvene 
dejavnosti in o pobudi, da se v smeri varnosti pacienta in zaščite izvajalcev reši tudi vprašanje 
v zvezi z nekrivdno odškodnino.  
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Pod točko Razno se doda stavek: Izjema je specializacija iz maksilofacialne kirurgije, ki je že 
usklajena z evropsko direktivo, traja 7 let in zahteva pred specialističnim izpitom diplomo obeh 
fakultet (tako medicine kot dentalne medicine). 
 
SKLEP 1:  
Člani GSS SZD so potrdili zapisnik 21. redne seje GSS SZD z dopolnjenima pripombama. 
 
 
Ad 2.:   Obravnava prošnje za ustanovitev Sekcije za okuloplastično kirurgijo; G. Hawlina 
Asist. dr. Gregor Hawlina je predstavil pobudo za ustanovitev Sekcije za okuloplastično 
kirurgijo v okviru Združenja za oftalmologijo, ki je o tej nameri že podalo svoje soglasje. 
Okuloplastična kirurgija je starejša subspecialnost, ki v osnovi izhaja iz oftalmologije, združuje 
pa znanje oftalmologije, maksilofacialne kirurgije, otorinolaringologije in plastične kirurgije. Z 
vsemi navedenimi strokami tvorno sodelujejo. Z ustanovitvijo te sekcije bi se okuloplastični 
kirurgi v Sloveniji lažje povezovali in samostojno organizirali različna strokovna srečanja ter 
izobraževanja za okuloplastične kirurge, ki so jih doslej izpeljevali v okviru evropskega 
oftalmološkega kongresa. Zastavili so si tudi dva dolgoročna cilja, in sicer  oblikovanje smernic 
za zdravljenje nekaterih bolezni in izboljšanje kakovosti dela v Sloveniji na tem področju.  
 
V nadaljevanju je sledila razprava. Izr. prof. dr. Maja Šoštarič je postavila vprašanje, kako je 
organizirano izobraževanje za njihovo področje. Asist. dr. Gregor Hawlina je pojasnil, da je v 
Evropi potrebno opraviti poseben izpit, medtem ko se v Sloveniji specialist po končani 
specializaciji pridruži okuloplastičnemu timu, kjer pridobiva nova znanja.  
Na vprašanje prof. dr. Radka Komadine je odgovoril, da je v Sloveniji trenutno 15–20 
okuloplastičnih kirurgov. Estetski posegi, ki so del okuloplastične kirurgije, se lahko izvajajajo 
kot samoplačniška dejavnost, medtem ko se večji del ostalih storitev izvaja v javnih zavodih. 
Trenutno se okuloplastična kirurgija opravlja večinoma v Ljubljani. Želijo pa si, da bi se znanje 
razširilo tudi na vse predele v Sloveniji.  
Zaenkrat še ni znano, kdo bo lahko poleg oftalmologov pridobil naziv člana sekcije. Prim. asist. 
Vojko Didanovič je pri tem omenil, da je okuloplastična kirurgija skupno področje okulistike 
in maksilofacialne kirurgije. Podpirajo ustanovitev sekcije in pričakujejo, da bodo specialisti 
teh kirurških strok lahko postali njihovi pridruženi člani.  Prim. Matija Cevc je predlagal,  naj 
razmislijo o ustanovitvi strokovnega telesa, ki je interdisciplinarne narave, in naj v statutu 
jasno definirajo odnos do matičnega združenja. 
Doc. dr. Mojca Gabrijelčič je ob tem omenila Strokovni svet za klinično prehrano in vprašala, 
kako potekajo aktivnosti v zvezi z njegovo ustanovitvijo. Prof. dr. Radko Komadina je razložil, 
da se z nutricistično dejavnostjo ukvarja samo Združenje za klinično prehrano, kar pomeni, da 
se ga lahko ustanovi pod pogojem, da povezuje vsaj 2 strokovni združenji/sekciji. Ker 
obstajata že 2 izjemi (SS za ortopedijo in SS za urologijo) bo potrebno preveriti možnosti glede 
na pravilnik o strokovnih svetih. Soglasno je bil sprejet 
 
SKLEP 2: 
Člani GSS so se seznanili s pobudo in podpirajo ustanovitev Sekcije za okuloplastično kirurgijo. 
 
 
Ad 3.: Obravnava prošnje za izdajo diplom za posebno znanje s področja elektromiografije; 
M. Šoštarič 
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Člani GSS SZD so se seznanili s prejemom predloga doc. dr. Lee Leonardis, dr. med., 
predsednice Sekcije za klinično nevrofiziologijo SZD, za dodelitev diplome za posebno znanje 
s področja elektromiografije kandidatkama, ki sta opravili zaključni izpit. Priloženi zapisnik o 
uspešno opravljenem izpitu dokazuje, da sta kandidatki opravili izpit in izpolnjujeta vse pogoje 
za dodelitev diplome. Soglasno je bil sprejet 
 
SKLEP 3:  
Na seji je bil obravnavan predlog doc. dr. Lee Leonardis, dr. med., predsednice Sekcije za 
klinično nevrofiziologijo SZD, za dodelitev diplome za posebno znanje s področja 
elektromiografije kandidatkama, ki sta opravili zaključni izpit in izpolnjujeta vse pogoje za 
dodelitev diplome. Diplomo za posebno znanje s področja elektromiografije prejmeta Maida 
Čekić, dr. med., in Tanja Loboda, dr. med. 
 
Ad 4.: Seznanitev s skupnim projektom MZ RS, ZZS in SZD o usklajevanju kurikulumov z 
evropskimi povprečji (2 različici predloga); R. Komadina 
Prof. dr. Radko Komadina je povedal, da se je zamisel o prilagajanju vsebine in trajanja 
specializacij po evropskemu zgledu porodila že leta 2016. 
Omenil je pobudo UEMS, da bi se kurikulum specializacij na nacionalni ravni ciklično po 
večletnem obdobju uskladil z ETR. Na sejah GSS so člani večkrat razpravljali,  da bi namesto 
časovne opredelitve zahtevali zbiranje kompetenc (tj. usposobljenosti) specializanta. To bi 
bilo neprimerno dražje in zahtevnejše za specializanta, hkrati pa bi predstavljajo dodatno 
obremenitev za mentorja. Dana je bila tudi pobuda, da bi se uvedla osnovna licenca mladih 
zdravnikov s strokovnim izpitom. Posebna znanja SZD bi uzakonili kot neko manjše 
podiplomsko izobraževanje. Na željo nekaterih SS so se začele uvajati subspecializacije, ki 
zahtevajo, da je subspecializant prej že specialist ene od temeljnih specializacij. Del teh pobud 
se je že uresničil. 
Ob vsem tem se je pojavilo vprašanje, zakaj so se specializacije podaljšale s 4 na 6 let. Na ZZS 
je pridobil podatek, da je bila zadnja sprememba Zakona o zdravniški službi na tem področju 
leta 2013 in sicer po pravilu Evropa + 1 leto. Po pogovoru z mladimi kolegi specializacij ne bi 
podaljševali in bi jih omejili na 5-letno obdobje. Zato je SZD v sodelovanju z ZZS pripravilo 
predlog in ga predstavilo ministru za zdravje, ki se s predlogom strinja, saj bi z enoletnim 
skrajšanim programom pridobili generacijo specialistov. Programe bi  iz časovnega merila 
spremenili v zbiranje veščin z namenom, da bi bil program intenzivnejši in bolj individualiziran 
in bi kandidati na ta način aktivneje zbirali znanja. 
V nadaljevanju je prebral seznam specializacij s 6-letnim programom. Po njegovem mnenju bi 
bilo skrajšanje izvedljivo. V ta namen je že sklicana seja Strokovnega parlamenta, kjer se 
pričakuje tehtna razprava. Svojo prisotnost so potrdili minister, državni sekretar in vodstvo 
ZZS. 
Izr. prof. dr. Maja Šoštarič je omenila, da je veliko na novo potrjenih programov specializacij 
izdelano po načelu pridobivanja veščin in usklajevanju z ETR. 
Prof. dr. Zlatko Fras je povedal, da podaljšanje specializacij izhaja še iz obdobja pred letom 
2013, ko so te dejansko sledile takratnim ETR in vsebinam, ki so jo posamezne specializacije 
opredelile na evropski ravni. Povprašal je, kje je  nastala pobuda za skrajšanje? Najverjetneje 
pri mladih, ki želijo karseda hitro postati specialisti ali pri politiki, ki želi na ta način reševati 
nastale vrzeli. Spomnil je na državnega sekretarja na MZ RS v času ministrice Zofije Mazej 
Kukovič, ki je izračunal, da bi bilo mogoče s skrajšanjem s 6 na 4 leta nemudoma pridobiti 
300–400 zdravnikov in na ta način rešiti problem. Poudaril je, da tovrstna matematika ali 
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reševanje trenutnih težav nikakor ne sme okrniti vsebine. Veliko bolj je naklonjen ideji, da bi 
se najprej uvedel kompetenčni model, kjer bi se sproti preverjala znanje in veščine. Na ta 
način bi specializant postopoma in zanesljivo dosegel naziv specialist. Je pa izrazil skrb, da delo 
mentorjev s specializanti že zdaj ni ustrezno, kar lahko pomeni poslabšanje kakovosti učenja 
teh kompetenc. Omenil je še evropsko uredbo o medsebojnem priznavanju poklicnih 
kvalifikacij. Časi, ki so navedeni v zakonodaji, niso optimalni, ampak so minimalen skupni 
imenovalec, ki so ga lahko države dosegle, da je bilo to uredbo mogoče sprejeti. Minimum je 
bila osnova, zato je bila potrebna angažiranost, da je nastalo merilo minimum (evropska 
direktiva) + 1 leto. Opozarja na previdnost in daje poudarek vsebini. Na koncu zaključi, da 
njegovo razmišljanje ne bo vplivalo na že verjetno sprejeto odločitev. 
Izr. prof. dr. Maja Šoštarič je omenila, da bi bil velik uspeh, če bi dosegli, da bi bili specializanti 
iz leta v leto bolj samostojni pri svojem delu. Meni, da bi morali biti specializanti bolj 
samostojni v času specializacije.  Pogosto se dogodi, da po opravljenem izpitu specializanti 
sami ugotovijo, da še vedno nimajo dovolj znanja za suvereno opravljanje specialističnega 
dela. Morebiti bi se izvedla anketa med mladimi specialisti o tem, ali se po specialističnem 
izpitu počutijo sposobni za opravljanje samostojnega dela. To bi bil pokazatelj, kako uspešno 
so izvedene specializacije. 
 
SKLEP 4:  
Člani GSS so se seznanili s skupnim projektom MZ RS, ZZS in SZD na temo specializacij. Vodstvo 
SZD ponovno povabi prisotne, da se v čim večjem številu udeležijo seje Strokovnega 
parlamenta, na kateri bo potekala razprava o usklajevanju specializacij s povprečno dolžino 
trajanja v Evropski uniji. 
 
 
Ad 5.: Priprava na kongres SZD; M. Šoštarič 
Izr. prof. dr. Maja Šoštarič znova prosi člane GSS za sodelovanje pri nastajanju strokovnega 
programa 160. kongresa in redne letne skupščine Slovenskega zdravniškega društva, ki bo v 
mesecu oktobru 2023. Naslov strokovne teme je Področje kakovosti in varnosti v zdravstvu. 
 
SKLEP 5:  
Strokovni sveti naj predloge tem in predavateljev za strokovni program z naslovom Področje 
kakovosti in varnosti v zdravstvu posredujejo pred poletnimi počitnicami. 
 
 
Ad 6.: Razno 
Prim. asist. Vojko Didanovič je omenil, da že polovico leta neuspešno iščejo sogovornika na 
ZZS oziroma na MZ RS, ki bi jim ustrezno pojasnil kako dokončno izpeljati postopek v zvezi s 
spremembo naziva specializacije maksilofacialne kirurgije iz »maksilofacialne kirurgije« v 
»oromaksilofacialno kirurgijo«. Seje Strokovnega parlamenta se bo zaradi njegove 
zadržanosti udeležil David Vozlič, dr. med., dr. dent med., predsednik Združenja za 
maksilofacialno in oralno kirurgijo. Pričakujejo, da bodo na tem sestanku le pridobili potrebne 
informacije za dokončno uresničitev zamisli.  
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Zapisala:      Predsednica GSS SZD:   
Irena Perne                            izr. prof. dr. Maja Šoštarič, dr. med. 
 

Predsednik SZD: 
       prof. dr. Radko Komadina, dr. med. 


